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KESZI HARANGSZÓ  
Budakeszi római katolikus egyházközségének kiadványa 

2021. szeptember 19. XIX. évfolyam 28. szám 

   Évközi 25. vasárnap 
„ Isten megsegít engem, az Úr oltalmazója életemnek.” 

Egyházközségünk 
hirdetései: 

 
Szeptember 19. Évközi 25. 

vasárnap: 
08:00 – +Erzsébet, József, Gyula 

10:00 – Élő Antal 
19:00 – Rózsafűzér Társulat élő 

és + tagjai 
A szentmise olvasmányai: 

Bölcs 2,12.17-20    
Zsolt 53  

Jak 3,16–4,3      
Mk 9,30-37 

 
Szeptember 20. Évközi 25.hét 

hétfő: 
Csong Haszang Szent Pál és 

társaik vértanúk 
06:30 – +János 

 
Szeptember 21. Évközi 25.hét 

kedd:  
Szent Máté, apostol és 

evangélista  

06:30 – Élő Katalin 

 
Szeptember 22. Évközi 25.hét 

szerda: 
06:30 – Élő Mónika és 

családtagok 
 

Szeptember 23. Évközi 25.hét 
csütörtök: 

Pietrelcinai Szent Pio, áldozópap 
06:30 – +János 

18:30 – 19:30 - Szentségimádás 
 

Szeptember 24. Évközi 25.hét 
péntek: 

Szent Gellért, püspök és vértanú 
18:00 – 19:00 Gyóntatás  
19:00 – Élő Maximilián 

 
Szeptember 25. Évközi 25.hét 

szombat: 
19:00 – Élő Márk 

Szeptember 26. Évközi 26. 
vasárnap: 

08:00 – Hálaadás 
10:00 – +Béla 

11:30 – Makkosmária: búcsú 
19:00 – +Anna, Mária és 

családtagok 
 

Biblia óra 
Hétfő, 18 óra 

Újra indulnak a Biblia órák minden 
hét hétfői napján este 6 órai 
kezdettel a szokott helyen a 
plébánia udvarban lévő 
hittanteremben 
 

Makkosmária - Búcsú 
Szeptember 26. 
Szentmise 11:30 

Két hét múlva a makkosmáriai 
búcsú napján az ünnepi 
szentmisét Spányi Antal 
megyéspüspökünk celebrálja. 
A mise után folytatjuk az 
együttlétet: agapéra hívjuk a 
kedves testvéreket, továbbá 
vásározókat is meghívtunk, hogy 
böngészhessenek kegytárgyak, 
könyvek, ékszerek, csemegék, 
kézműves alkotások között s 
esetleg vásárfiát is haza 
vihessenek. 
Szeretettel várjuk  a kedves 
testvéreket. 
 

Ministráns toborzó 
A Budakeszi Ministránsgárda idén 
is várja a 8. életévüket betöltött 
fiúkat az oltár szolgálatára! 
Itt a lehetőség, hogy igazán 
részesévé válhass a 
szentmisének, megismerd annak 
legapróbb, ugyanakkor 
legizgalmasabb mozzanatait, 
melyek mind közelebb visznek az 
Úr Jézushoz. Ezenkívül számtalan 
további közösségi programot is 

tartunk az év során: közös foci, 
fagyizás, kirándulás, közös 
karácsonyozás, nyári tábor – és 
még sok más... 
Akik most ősszel csatlakoznak a 
Gárdához, azok nagyböjt első 
vasárnapján öltözhetnek majd be, 
ünnepi szentmise keretében. 
 
Jelentkezési tudnivalók: 
Ministránsvezető: Szabó Levente 
tel.: +36-20-992-0979 
e-mail: levszab96@gmail.com 
Jelentkezési lapot a sekrestyéből 
lehet kérni! 

 
 

Katekumenátus csoport 
indul 

ebben a tanévben is, melybe 
azokat a fiatalokat, felnőtteket 
várjuk, akik szeretnének 
megkeresztelkedni, vagy 
elsőáldozók, ill. bérmálkozók lenni. 
A keresztény élet, vagyis a 
Krisztus-követés útját járjuk 
közösségben, az evangélium 
örömének napi megélésével, a 
Biblia és az Egyház 
hagyományának megismerésé-vel.  
Azokat is szeretettel hívjuk, akik 
gyakorló katolikusok, de szeretnék 
mélyíteni a kapcsolatukat Istennel, 
és gyarapítani hitismereteiket.  
Várjuk azokat a szülőket is, akik 
hittanos gyermekeiknek 
szeretnének segíteni, de nem, vagy 
csak régen tanultak hittant. 
A találkozások hetente lesznek a 
domonkos nővéreknél, egyeztetett 
időben. 
A részvételi szándékot szeptember 
végéig lehet jelezni a következő 
elérhetőségeken: 
Farkas Éva Imelda nővér  
mobil: 06-20-8233447;  
email: imeldaop55@gmail.com 
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Széchenyi 
Szeptember 21 kedd 10.00 óra 

ismét ünnepi műsorral és 
koszorúzással emlékezünk 

Gr. Széchenyi István 
születésének 230. 

évfordulójára, 
a 2010-ben felavatott budakeszi 

szobránál. 
 

Ferenc pápa a magyarok 
értékeiről és egy lehetséges 
újabb látogatásról beszélt 

  

Ökumenizmus, családvédelem, 
ökológia – ezeken a területeken 
kiemelkedő a magyarok 
elkötelezettsége. Abortusz, 
áldozás, homoszexuálisok 
házassága, az oltás fontossága és 
az antiszemitizmus voltak a főbb 
témák Pozsonyból Rómába 
visszatérőben, amelyről az 
újságírók kérdezték a pápát. 
 
Kuzmányi István a Magyar 
Kurírtól: 
 
– Kedves Szentatya! Köszönjük, 
hogy eljött Budapestre. 
Látogatása során idézte 
Tiszteletreméltó Mindszenty 
József bíborost, aki azt mondta: 
„Ha van egymillió imádkozó 
magyar, nem félek a holnaptól!” 
Szeretném kérdezni: Miért döntött 
úgy, hogy mint pápa huszonegy 
év után részt vesz a nemzetközi 
eucharisztikus kongresszuson? 
Ebből az eseményből kiindulva 
hogyan látja az európai 
kereszténység jövőjét, és mit 
gondol, mi, magyarok mit tehetünk 
érte? Köszönöm! 
 
Ferenc pápa: 
 
– Értem, köszönöm, nagyon 
köszönöm! Először nem igazán 
értették az emberek: „Csak a 
szertartásra jön, és minket, 
magyarokat meg sem látogat?”; 
és van, aki rosszat feltételezett. 
Nem! Elmagyaráztam, hogy a 
szlovákiai látogatás már el volt 
tervezve – de csak a fejemben –, 
és ezt a látogatást utána [az 

eucharisztikus kongresszus 
után] kezdtem meg. De 
megígértem az elnökötöknek, 
akivel találkoztam – ez a 
harmadik alkalom, hogy 
találkozom vele –, hogy 
átgondolom, vajon jövőre vagy a 
rákövetkező évben el tudnék-e 
jönni, mert nagyon sok értéke 
van a magyaroknak… 
Megragadott, mennyire mély 
nálatok az ökumenizmus iránti 
érzék. Ez mélyen megérintett. 
 
Általánosságban Európának – 
mindig elmondom, elismétlem – 
az alapító atyák álmait kell 
követnie. Az Európai Unió nem 
egy értekezlet, hogy bizonyos 
dolgokat elintézzünk … egy 
mélyen lelki-szellemi valóság, az 
Európai Unió alapja egy olyan 
szellemiség, amelyet Schuman, 
Adenauer, De Gasperi álmodott 
meg, ezek a nagyok. Oda kell 
visszatérni! Mert fennáll a 
veszélye annak, hogy az Európai 
Unió csak egy irányító hivatal 
legyen, de ez nem helyes. El kell 
menni egészen a misztikáig [az 
unió szellemiségéig], meg kell 
keresni Európa gyökereit, és 
tovább kell vinni azokat. És úgy 
gondolom, minden országnak 
előre kell haladnia. Igaz, 
bizonyos érdekek, talán nem 
európai érdekek, megpróbálják 
az Európai Uniót ideológiai 
gyarmatosításra használni, és ez 
elfogadhatatlan. Nem! Az 
Európai Uniónak önmagában 
függetlennek kell lennie, és 
minden országnak azonos 
szinten kell állnia, a nagy 
alapítók álmából nyerve 
inspirációt. Én így látom. És ti, 
magyarok: veletek voltam tavaly 
(két éve - a szerk.) Erdélyben. 
Csodálatos volt az a magyar 
mise! 
 
Bohumil Petrik a Dennik 
Standardtól: 
 
– A Dennik Standard és az 
RTVS együtt kérdezi: Az oltás 
megosztotta a keresztényeket, 
Szlovákiában is. Ön azt mondja, 
hogy ha valaki beoltatja magát, 
az a szeretet cselekedete. Akkor 

minek nevezné azt, ha valaki nem 
oltatja be magát? Mert a hívők 
között is vannak, akik úgy érezték, 
hogy diszkriminálják őket. Az 
egyházmegyékben is eltérő 
felfogások vannak ebben a 
kérdésben…, az Ön látogatását 
megelőzően is csak azok vehettek 
részt a pápai eseményeken, akik 
be voltak oltva, aztán ez 
megváltozott, a negatív teszttel 
rendelkezőket is beengedték, és 
így tovább. Ezért hát mindannyian 
tudni szeretnénk: hogyan jöjjünk 
össze, hogyan béküljünk ki ebben 
a kérdésben? 
 
Ferenc pápa: 
 
– Ez fontos. Egy kicsit furcsa, mert 
az emberiség már régóta 
barátkozik a vakcinákkal: 
gyerekként mi is megkaptuk a 
kanyaró elleni oltást és a másikat, 
a gyermekbénulás ellenit… 
Minden gyermeket beoltottak, és 
senki sem hőzöngött… Most ez is 
megérkezett. Talán nem csak a 
világjárvány virulenciája és 
bizonytalansága miatt, hanem a 
vakcinák sokfélesége és a néhány 
vakcináról keltett hírek miatt is, 
hogy tudniillik ezek nem 
megfelelők, vagy alig többek 
desztillált víznél. Ez félelmet 
keltett az emberekben. Mások azt 
mondják, hogy ez azért veszélyes, 
mert a vakcinával a vírus beléd 
kerül, és sok más érv elhangzott, 
amelyek ezt a megosztottságot 
okozták. A bíborosi testületben is 
vannak „tagadók”, és az egyikük, 
szegényke, kórházba is került 
vírusfertőzéssel. Nos, az élet 
iróniája… Igen, nem tudom jól 
megmagyarázni: egyesek az 
oltóanyagok különböző eredetével 
magyarázzák, azt mondják, nem 
tesztelték őket eléggé, és félnek. 
De ezt tisztázni, tisztázni kell, és 
higgadtan kell beszélni róla. A 
Vatikánban mindenki be van oltva, 
kivéve egy kis csoportot, de 
vizsgáljuk, hogyan tudnánk 
segíteni nekik. 
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